
     Z á p i s n i c a     č.   1/2015
              zo zasadnutia Obecného zastupiteľstva v Látkach, konaného dňa  11. marca 2015
________________________________________________________________________________

                                                                       I. 

Prítomní:  podľa prezenčnej listiny

Starosta obce Ľubomír Bahleda, otvoril prvé pracovné rokovanie riadneho zastupiteľstva, po 
ustanovujúcom obecnom zastupiteľstve hymnou Slovenskej republiky.  Skonštatoval, že na 
zasadnutí je prítomná nadpolovičná väčšina poslancov a  preto je obecné zastupiteľstvo uznášania 
schopné. 

            Pred rokovaním obecného zastupiteľstva, starosta obce slávnostne odovzdal poverovaciu 
listinu  zástupcovi starostu obce p. Segečovi Jánovi, pričom mu poďakoval za doterajšiu spoluprácu 
v tejto funkcii v predchádzajúcom volebnom období, s vyjadrením že verí, že ľudia ohodnotia ich 
spoločnú prácu tak, ako doposiaľ. Zástupca starostu poďakoval za prejavenú dôveru. Uviedol, že  sa 
bude zasadzovať aby sa neporušovali zákony a riešili problémy.

     Požiadal prítomných o schválenie nasledovného programu:              

1.  Voľba návrhovej komisie a overovateľov zápisnice
2.  Kontrola plnenia Uznesení OZ
3.  Schválenie sobášiacich, sobášnej miestnosti a sobášnych dní a hodín
4.  Schválenie záverečného účtu za rok 2014, zverejnený na web stránke v časti úradná tabuľa
5.  Rôzne – Informácia o čističke a kanalizácii odpadových vôd, Informácia o školstve v obci Látky
                   Informácia o pripravovaných výzvach a podaných projektoch 
                     -  rekonštrukcia MŠ v Látkach 
                     -  pripravovaná výzva na multifunkčné ihrisko (marec 2015) 
                     -  pripravovaná výzva rekonštrukcia obecného vodovodu II. etapa (september 2015) 
                     -  zberné dvory a obecná environmentalistika (september 2015) 
                    Prejednanie žiadostí 
                    Prejednanie nájomného na rok 2015 pre Zorničku      
6.  Interpelácie, diskusia
7.  Prijatie Uznesení OZ, Záver
                                                                                    Hlasovanie:               Za: 6        
 1.Voľba návrhovej komisie a overovateľov zápisnice 

   Predkladá: Ľ. Bahleda, starosta

   --------------------------------------------------------------------- 

Návrhová komisia:  Ing. Michalovský Rudolf, poslanec OZ,  Ing. Koristeková Marta, poslankyňa 
OZ

                                Mgr. Segečová Martina, poslankyňa OZ

                                                                                  Hlasovanie:                  Za: 6

Overovatelia zápisnice:  Segeč Ján, zástupca starostu, Ing. Kamenský Ivan, poslanec OZ

                                                                                  Hlasovanie:                  Za: 6

Zapisovateľka určená starostom obce: Melošová Soňa. 

                                                                 II. 

Starosta obce požiadal prítomných poslancov o zmenu programu – najprv prerokovať dotazy 
hostí, ktorí sú prítomní na rokovaní, s čím poslanci súhlasili. Tiež upozornil na svoj zhoršený 
zdravotný stav v súvislosti s bolesťou kolena.



Vystúpil p. Belko Martin, ktorý uviedol, že od minulého zastupiteľstva zostal neuzavretý bod.

-          aby sa plnil volebný program spred 4-och rokov, požaduje vrátiť pozemky, ktoré ukradla 
obec a roľnícke  družstvo, keď  budú veci splnené je ochotný jednať o pozemku pod 
futbalovým ihriskom, za prenájom, netreba čakať na súdne jednanie. Má v pláne dať si 
vytýčiť pozemky geodétom, potom je to nezvratný krok na skončenie ihriska.

Starosta obce 

– nie je jediný prípad, nechce sa vyjadrovať k tomu ako boli pozemky prepísané pod  ihriskom 
a požiarnou 

   zbrojnicou, zastáva stanovisko, že obec bude rešpektovať stanovisko súdu, nemôže rozhodnúť 
sám, 

   právny stav je taký, že momentálne je založený LV na obec a tento stav rešpektuje, nie je ten čo 
nechce 

   riešiť problém, chce udržať šport v obci

-  kolektívne rozhodnutie poslancov, nájomná zmluva s fi. Jase, je v súlade so zákonom 

sl. Belková D. – zmluva nie je účinná, starosta slúži len pre jedného občana a nie všetkým, na 
pozemkoch 

                          je plomba a nesmie sa s nimi manipulovať, číta z notárskej zápisnice z r. 2006, že  
obec                      

                          vyhlásila že sú Hazuchovci  a Belkovci neznámi vlastníci

Ing. Koristeková – má otázku na p. Segeča, či vie predložiť svoje odvolanie, o ktorom hovoril na 

                              poslednom zasadnutí, ktorého sa tiež rod. Belková zúčastnila

p. Segeč  - obec je vlastníkom prenajatého pozemku v 1/1 bez zapísanej ťarchy na LV, od ŽP 
a Povodia 

             má vyjadrenie,  ktoré sú v jeho  prospech doma, nakoľko v programe nie je bod uvedený 

             a nezobral si ich,

         - rozhodnutie Stavebného úradu v Hriňovej je stiahnuté, pretože  stavebný úrad dáva  
povolenie 

         na  stavby, stavba tam nie je, on má len skládku dreva, po súdnom rozhodnutí sa stiahne do 
2 dní                        

        - tak ako sa vyjadril na poslednom zasadnutí, stiahol sa z veľkej parcely, 

p. Skýpala – problém sa ťahá nie 1 rok, nie je to problém len Belkovcov a Hazuchovcov, minimálne 
4 roky 

              je dosť dlhá doba na doriešenie problému, 

         - súd len vtedy rieši keď sa nevedia dohodnúť, keď sa vedeli pozemky zobrať, 
a zmanipulovať 

         ľudí aby sa prepísali, nech sa nájde spôsob na vrátenie, ináč zostane tribúna bez ihriska 

p. Škvarková – najviac majetku mali Hazuchovci a Belkovci  pri odovzdávaní „kontigentov“, 
rodičia dali 9 

                  ha do družstva,  nie je ani členkou RD,  kto dal súhlas na to aby si prepísali pôdu pod 

                  budovami družstva, 

starosta obce – nie je prvá sťažnosť na družstvo, pred  2 rokmi sa snažili so zástupcom dostať do 



                  predstavenstva, uznesenie má len doporučovací charakter 

     -  prosí o stanovisko OZ a návrhovú komisiu o návrh, bude mať sedenie za futbalistov 
s predsedom RD 

Ing. Kamenský – starosta by mal vyvinúť úsilie na vrátenie stavu čo najskôr

p. Belko – záverečné požiadavky: 1. stiahnutá nájomná zmluva z internetu  - zajtra ráno 

                                                        2. týždeň na odpratanie dreva a vyčistenie pozemku 

                                                        3. do 17. 4. 2015 vrátiť stav pozemkov naspäť 

 2.  Kontrola plnenia Uznesení OZ 
     Predkladá: Ľ. Bahleda, starosta obce 
     ---------------------------------------------------
-  nesplnené uznesenia nie sú časovo obmedzené na plnenie, predloží kompletne v písomnej správe, navrhuje 
odložiť. 
 
3.  Schválenie sobášiacich, sobášnej miestnosti a sobášnych dní a hodín
     Predkladá: Ľ. Bahleda, starosta obce 
     --------------------------------------------------------------------------------------------- 
 - odsúhlasené podľa návrhu v dôvodovej správe 
 
4.  Schválenie záverečného účtu za rok 2014
     Predkladá: Ľ. Bahleda, starosta obce
     -------------------------------------------------------- 
       Správa audítora k účtovnej závierke za rok 2014 pre Obecné zastupiteľstvo v Látkach, stanovisko 
hlavného kontrolóra k záverečnému účtu obce za rok 2014 a návrh záverečného účtu za rok 2014, tvoria 
neoddeliteľnú súčasť tejto zápisnice. 
 
5.  Rôzne
     Predkladá: Ľ. Bahleda, starosta obce
     --------------------------------------------------
- Informácia o čističke a kanalizácii odpadových vôd – podaná žiadosť na r. 2015 
- Informácia o školstve v obci Látky – je za zachovanie  minimálne takéhoto stavu, ako je teraz,                 
                - informácia o školskom zákone, ktorý ustanovuje najnižší počet žiakov v triede a možnosti 
osobitných prípadov, kedy môže zriaďovateľ určiť aj nižší počet. Máme 2 deti ktoré majú nárok na osobného 
asistenta, predložil zoznam žiakov, ktorí nastúpia v školskom r. 2015/2016 do školy v obci v počte 5, ďalšie 2 
deti zapísané do ZŠ na Detviansku Hutu, bude apelovať na rodičov, aby si deti prehlásili do prvej triedy v  obci 
a na vrátení Chromeka Dávida späť na Látky. 
               - ak by sme vedeli akú výšku normatívu, z nášho rozpočtu by sme vedeli 1 rok vydržať a potom už 
nebude problém.
Poslanec p. Gondáš sa dostavil s ospravedlneným oneskorením na zasadnutie.
- Informácia o pripravovaných výzvach a podaných projektoch:  

a.)     rekonštrukcia požiarnej techniky T 138 aj T 148 – podaná žiadosť, bude zvolaná členská schôdza 
za účasti obecného aj dobrovoľného hasičského zboru

b.)  rekonštrukcia požiarnych zbrojníc, výzva v 09.2015    
c.)  rekonštrukcia MŠ v Látkach  - podaná žiadosť na výmenu okien, dverí v súvislosti s 

           rozšírením kapacity, priaznivý demografický vývoj narodených detí
d.)    pripravovaná výzva na multifunkčné ihrisko – vypracuje projekt a podá, podmienka je vlastníctvo 
pozemku, príp. nájomná zmluva minimálne po dobu trvania projektu, do 200 tis. €.
e.)    pripravovaná výzva rekonštrukcia obecného vodovodu II. etapa, informácia o likvidácii 

       environmentálneho fondu do 2 rokov
f.)       zberné dvory a obecná environmentalistika – máme spracovaný projekt na zberný dvor pri 



požiarnej zbrojnici, ale je potrebné doplniť ho o štiepkovače
 

Prejednanie žiadostí: Ján Hazucha, Kalinovo  - presunutá na najbližšie rokovanie OZ, poslanci neboli na 
                                   tvare miesta
Prejednanie nájomného na rok 2015 pre Zorničku: 
-  nedával v závere roku 2014 schvaľovať, lebo obec podávala projekt na zateplenie, navrhuje predĺžiť zmluvu 
do konca roku 2015 s výškou ako doposiaľ. 
Mgr. Segečová –  prenajímateľom je sestra. Zisťovala výšku nájmu v okolí, v r. 2006 keď sa prvýkrát 
schvaľoval nájom tiež bola poslankyňou a mrzí ju, že už vtedy sa neuvažovalo s určením prenájmu za m2 
plochy a na dlhšie obdobie. Na internete už 9.12. 2014  našla informáciu, že obec pri podávaní projektu na 
zateplenie budovy neuspela. Vyčíslila náklady, ktoré p. Kamenská zaplatila za roky prenájmu a že uvažuje o 
odstúpení od prenájmu, od obce okrem dlažby a výmeny okien nedostala za vložené peniaze nič.
P. Gondáš – chýba informácia o tržbách, má výhodnú polohu v centre obci, vystavaný prístrešok z obce, aj 
blízke pódium, práce pri vyhadzovaní snehu a čistenia okolia vykonávajú aktivační pracovníci z obce.
P. Segeč – nebude sa robiť projekt zateplenia, obchod navštevuje veľa chatárov, trošku skultúrniť, 
                - na ochranu tovaru súhlasí s výmenou dverí
Ing. Kamenský – súhlasí s p. Segečom
Starosta – evidujeme ďalšie dve žiadosti o prenájom a výzva na zateplenie pôjde znovu v 09.2015, obec sa 
má trhovo správať, ak nie je ochota prenájmu zo strany p. Kamenskej, ponúkne sa iným záujmcom.
  
Rozmiestnenie kamier v obci: -  z poskytnutej dotácie vyjdú 2 ks kamier, umiestnením sa zaoberali aj na 
                                                obecnej rade
Mgr. Segečová - požiadavka do zápisu na otázku  „ žiadne kamery už nebudú, povedal starosta“.
 
6.   Interpelácie, diskusia  
      ----------------------------- 
Ing. Koristeková – na stránke PPA je vyhlásená výzva pre obce do 1000 obyvateľov pre obce, bez 
spolufinancovania na cesty, či starosta vie o tom vie
Starosta – vie o tom, bude 11 výziev vyhlásených, obec nevlastní žiadne cesty, nemá „pasportizáciu“ ciest, ale 
pripravuje ju, bude zvolávať OZ do 2 - 3 týždňov.
Ing. Koristeková – znovu požiadala o opravu zápisnice č. 6/2014 ohľadom diskusie o preplatení dovolenky 
starostu obce. Požiadala poslancov o schválenie, aby znenie zápisnice bolo na internete opravené.
Starosta – navrhuje nahrávať zasadnutia na diktafón
Ing. Michalovský – opravovať overovateľmi zápisnice hneď pri písaní zápisnice
Mgr. Segečová – požiadavka na zasadnutie zastupiteľstva 1x za dva mesiace.
Starosta požiadal z dôvodu zhoršeného zdravotného stavu o preloženie pokračovania diskusie na najbližšie 
OZ.
 7. Prijatie Uznesení OZ, Záver 

   - k  prejednaným bodom, správam a pripomienkam boli prijaté nasledovné Uznesenia Obecného 
zastupiteľstva v Látkach: 

-          k bodu 3  Schválenie sobášiacich, sobášnej miestnosti a sobášnych dní a hodín
Uznesenie č. 1/2015

Obecné zastupiteľstvo v Látkach,

zo dňa 11. 03. 2015 

_____________________________  

Obecné zastupiteľstvo 

A.   s c h v a ľ u j e : 

       1.   náhradného  sobášiaceho  a to:                                           



                     Segeč Ján, Látky 150, poslanec OZ

                     Michalovský Rudolf, Ing., Látky, Nový Svet 59, poslanec OZ

              2.  deň sobášenia:   piatok, sobota

       3.  čas sobášenia:  15.00 – 18.00 hod. 

       4.  miesto : Obradná sieň Obecného úradu v Látkach

                                                 Hlasovanie:      Za:   6                    Proti: 0                 Zdržal sa:  0 

 -          k bodu 4.     Schválenie záverečného účtu za rok 2014 
Uznesenie č. 2/2015

Obecné zastupiteľstvo v Látkach,

zo dňa 11. 03. 2015 

_____________________________

Obecné zastupiteľstvo

A.     b e r i e    n a       v e d o m i e :

        1. Stanovisko hlavného kontrolóra k záverečnému účtu obce za rok 2014 

        2. Správu nezávislého audítora z overenia ročnej účtovnej závierky a hospodárenia obce za rok 
2014 

B.     s c h v a ľ u j e : 

1. Celoročné hospodárenie za rok 2014 bez výhrad 

2. Financovanie schodku rozpočtu vo výške  27 584,42 €, schodok bol v  priebehu roku 2014 
financovaný cez príjmové finančné operácie 

      3.    Zostatok finančných operácií vo výške 0,00 €

      4.    Tvorba a použitie rezervného fondu

       a.)  počiatočný stav k 01.01.2014   v sume   6 700,00 €

       b.)  tvorba                                                             0,00 €

       c.)  konečný stav  k 31.12.2014 v sume        6 700,00 € 

   Hlasovanie:      Za:   6                       Proti:  0                 Zdržal sa: 0 

         -k bodu 5.      Rôzne   
Uznesenie č. 3/2015

Obecné zastupiteľstvo v Látkach,

zo dňa 11. 03. 2015 

_____________________________

Obecné zastupiteľstvo 

A.    b e r i e   n a      v e d o m i e : 

       1.   zástupcu starostu,  ktorým je starostom obce menovaný

             Ján Segeč, poslanec OZ, Látky č. 150 

 2.   Informáciu o čističke a kanalizácii odpadových vôd 

 3.   Informáciu o školstve v obci Látky 



 4.   Informáciu o pripravovaných výzvach a podaných projektoch 

  - Rekonštrukcia MŠ v Látkach 

               -  Pripravovaná výzva multifunkčné ihrisko (marec 2015) 

               -  Pripravovaná výzva na rekonštrukciu obecného vodovodu etapa II. (september 2015) 

               -  Zberné dvory a obecná environmentalistika (september 2015) 

   B .     p r e k l a d á  : 

            1.  žiadosť p. Hazuchu Jána, bytom Kalinovo, o odpredaj pozemku, 

                 na ďalšie obecné zastupiteľstvo                                                     

   C.     s c h v a ľ u j e  :   

     1.  prejedanie nájomného na rok 2015 „Zornička“, nájom na rok 2015 v sume 200 €/mesiac 

                                         Hlasovanie:      Za: 7                Proti: 0            Zdržal sa: 0 

     2. investíciu do obecných priestorov – výmena 2 ks vchodové dvere „Zornička“                  

                                                      Hlasovanie:     Za:  7                   Proti: 0              Zdržal sa: 0

            3. umiestnenie kamerového systému, kamera: 1. škola

                                                           kamera:  2. zberné miesto „Prašivá“ 

                                        Hlasovanie:     Za:  7                       Proti: 0             Zdržal sa: 0  

D.      u k l a d á :   

1.       Obecnému úradu Látky zverejniť zápisnicu č. 6/2014, zo dňa 21. 08. 2014, 

s opraveným textom v bode 7. ods., 3 

                         Hlasovanie:    Za:  7                 Proti: 0             Zdržal sa: 0 

                                                                     IV. 
Keďže viac bodov, ani pripomienok  neodznelo uznesenia boli na nahlas prečítané, spoločne 

jednomyseľne prijaté. Starosta obce poďakoval prítomným za účasť a zasadnutie ukončil.

 

 

I. Overovateľ:                                       II. Overovateľ:                                   Starosta obce:

Segeč Ján                                           Kamenský Ivan, Ing.                          Ľubomír Bahleda

zástupca starostu                                 poslanec OZ














